
سهم گمشده جانبازان و معلولان از ورزش 
قهرماني تيم ملي وزنه برداري جانبازان و معلولان ايران در آس��يا برگ 
زرين ديگري از ورزش كشورمان را ورق زد. حال آنكه اين قهرماني تنها 
بخشي از افتخاراتي است كه ورزش��كاران جانباز و معلول براي ورزش 
ايران به ارمغان آورده اند. هر كدام از اين افتخارات كه به دست مي آيد 
اين سؤال مطرح مي شود كه آيا جانبازان و معلولان به حق واقعي خود 

در ورزش رسيده اند؟
تلاش معلولان براي پيمودن پله هاي ترقي س��تودني اس��ت. در اين 
ميان ورزش همواره عرصه اي است كه تعداد زيادي از آنها توانسته اند 
توانايي هاي خود را به اثبات برسانند. اين در حالي است كه در اين جمع 
جانبازان زيادي نيز حضور فعال دارند. با وجود اين به نظر مي رسد توجه 
كافي به اين قشر زحمتكش نمي شود. در س��ال هاي اخير مدال هاي 
رنگارنگ زيادي از سوي ورزشكاران جانباز و معلول به نام كشورمان در 
ميادين مختلف به دست آمده. بارها و بارها پرچم سه رنگ ايران بالاتر 
از ساير كشورهاي مدعي در تورنمنت هاي ورزشي به اهتزاز درآمده و 
سرود جمهوري اسلامي طنين انداز شده است. اين موفقيت ها حاصل 
تلاش ورزشكاراني است كه با تعصبي مثال زدني با رقبا مبارزه مي كنند 

و براي رسيدن به هدف بدون هيچ انتظاري از جان مايه مي گذارند. 
اصولاً به بازي هاي آس��يايي و المپيك كه نزديك مي ش��ويم توجه به 
ورزشكاران مدال آور بيشتر مي شود، به ويژه ورزشكاراني كه خيال همه 
از بابت افتخارآفريني شان راحت است. اين شيوه در ورزش كشورمان 
كاملًا مرس��وم اس��ت. با اين تفاوت كه همه مي دانيم اهميت دادن به 
ورزشكاراني كه براي سربلندي كشورشان در زمين مسابقه مي جنگند، 
نبايد مقطعي باشد. يك سال ديگر تا شروع پارالمپيك ريو باقي نمانده 
و بسياري از شانس هاي س��هميه كاروان ايران به دور از هرگونه هياهو 
تمرين مي كنند، تمرين مي كنند به اميد روزي كه با موفقيت هايشان 

همه را متوجه بي توجهي ها كنند. 
سيامند رحمان، قوي ترين معلول جهان يك بار ديگر ركوردشكني كرده 
اس��ت؛ ركوردي را ارتقا داده كه پيش از اين هم در دس��ت خودش بود. 
بي رقيب بودن وزنه برداران با ايس��تادن بر سكوي قهرماني قاره كهن باز 
هم به اثبات رسيد. حتي سايت كميته بين المللي پارالمپيك نيز نتوانست 
به درخشش هاي تمام نشدني سيامند اش��اره اي نكند. در ساير رشته ها 
نيز معلولان با پش��تكاري مثال زدني مي كوشند تا به اهدافشان برسند؛ 
تيراندازي، تيروكمان يا دووميداني فرقي نمي كند مهم اين اس��ت كه با 
پيراهن ملي ايران به ميدان مي روند. در اين ميان نبايد فراموش كرد كه 
اين قشر در طي كردن پله هاي ترقي چه دشواري هايي را تحمل مي كنند. 
محدوديت هاي حركتي نخستين چالشي است كه معلولان و جانبازان 
به رغم همه كمبودها و مشكلات اجتماعي برآن غلبه كرده اند. حال آنكه به 
دليل همين محدوديت ها ورزش حرفه اي تنها شغل آنها محسوب مي شود. 
بازنشستگي و خداحافظي از دنياي قهرماني برايشان به معناي خانه نشيني 
محض اس��ت. از طرفي بالا بودن هزينه ها و ترس از آين��ده همواره اين 
ورزشكاران را آزار داده است. فعاليت ش��بانه روزي مسئولان فدراسيون 
جانبازان و معلولان اگرچه بخشي از مشكلات ورزشكارانشان را حل كرده 
اما بدون شك اين فدراسيون بدون كمك ساير نهادها و ارگان ها نمي تواند 
پاسخگوي دغدغه هاي اصلي آنها باشد. در سال هاي اخير با وجود آنكه 
صندوق حمايت از ورزشكاران قول هاي مس��اعدي براي برطرف كردن 
مشكلات معيشتي جانبازان و معلولان داده است اما پاي درددل بسياري 

از مدال  آوران كه مي نشينيم دل پري از عدم رسيدگي ها دارند. 
فوتب��ال پردرآمدترين ورزش ايران اس��ت، در كش��وري كه فوتبالش 
مدت هاست موفقيت چشمگيري نداشته سالانه ميلياردها تومان هزينه 
برگزاري مسابقاتش مي شود. آيا واقعاً زمان آن نرسيده كه اندكي از اين 
بودجه هاي هنگفت به سمت ورزش جانبازان و معلولاني سرازير شود كه 
علاوه بر درخشش هاي مستمر همواره مورد توجه مقام معظم رهبري 
هم بوده است؟! اينكه چرا بسياري از س��رمايه گذاران و باشگاهداران 
علاقه به حضور در اين عرصه ندارند س��ؤالي است كه متوليان ورزش 

بايد به آن پاسخ دهند.

از رئيس يوفا، مارادونا، پله سفيد تا مرد پشت پرده فوتبال

رقابت كانديداهاي رياست فيفا
رقابت براي به دست آوردن صندلي رياست فيفا به اوج خود رسيده است. 
اوايل اسفند ماه انتخابات فيفا برگزار مي ش��ود و نفراتي كه قصد دارند به 
جاي بلاتر رياست فوتبال دنيا را به دس��ت بگيرند، دست به كار شده اند. 
كانديداهايي كه با شعار فوتبال پاك و برچيدن بساط فساد و رشوه پا پيش 
گذاشته اند. در رقابت قبلي كه مرد سوئيسي موفق شد بار ديگر حضورش 
را در فيفا تمديد كند،  علي بن الحسين شاهزاده اردني، مايكل فان پراگ 
هلندي، ديويد ژينولا و جروم چامپين فرانسوي با بلاتر رقابت كردند. اما 

اين بار،  نام هاي جديدي وارد ميدان شده اند. 
  پلاتيني وارد گود شد

يوفا به طور رسمي نامزدي ميش��ل پلاتيني را براي انتخابات رياست فيفا 
اعلام كرد. ميشائيل پلاتيني، رئيس اتحاديه فوتبال با شعار نجات فوتبال 
وارد گود رقابت شده و با ارسال نامه اي به رئيس و دبيركل هاي تمامي 209 
عضو فدراسيون جهاني فيفا خواستار حمايت شده است. او كه هشت سال 
گذشته صندلي رياست يوفا را در دست داشت، حالا مي خواهد رياست فيفا 
را به عهده گيرد. ستاره سابق فرانسه تأكيد دارد پس از تفكر، به علت اينكه 
از آينده فوتبال جهان بيمناك اس��ت وارد اين عرصه شده و در اين رابطه 
تصميم داد متعهدانه به نجات فوتبال بپردازد: »در زندگي اوقاتي است كه 
شما بايد سرنوشت تان را در دس��ت خود بگيريد و حالا يكي از آن لحظات 
سرنوشت ساز زندگي من است كه به زندگي ام و اتفاقاتي كه در حال شكل 
دادن آينده فيفا است، مربوط مي شود. من روي حمايت شما حساب كرده ام 
و با عشق مشتركي كه به فوتبال داريم با هم مي توانيم به دهها ميليون هوادار 
فوتبال فيفايي را بدهيم كه به دنبالش هستند؛ فيفايي كه نمونه، متحد است 
و همبستگي را نشان مي دهد، فيفايي كه مورد احترام و علاقه مردم است. 
از همه مي خواهم احساس مسئوليت كنند و به آينده فوتبال؛ اين ورزش 
عامه پسند بينديشند. از همگان خواهان كمك و مساعدت براي اصلاحات 
در سازماني هستم كه در چندين سال اخير تنها در دستان دو شخص بود.«

  مخالفت ها و موافقت ها با رئيس يوفا
زين الدين زيدان، ستاره س��ابق فوتبال فرانسه با حمايت از 
هموطن خود معتقد اس��ت ميش��ل پلاتيني فرد ايده آلي 
براي روي كار آمدن در پست رياست فيفاست. اما برخلاف 

او، پرنس علي بن حسين رئيس فدراس��يون فوتبال اردن كه در 
انتخابات اخير رياست فيفا از سپ بلاتر سوئيسي شكست خورد، 

عليه كانديداتوري پلاتيني موضع گيري مي كند: »اين آقا براي رياست 
فيفا صلاحيت ندارد و به اين منظور بهتر است كه مديران بهتري وارد عرصه 

شوند. نبايد به افرادي كه تاكنون مديريت در فيفا و مجامع كلان فوتبالي جهان 
داشته اند اعتماد كنيم، زيرا ترديدي نيست كه همه شان از انواع فسادي كه 
در چند دهه اخير فوتبال جهان صورت گرفته، آگاه بودند اما سكوت كردند و 
وقتي پليس امريكا دست به افشاگري زد، يك باره همگي به نكوهش دوستان 
پرداختند. فيفا نيازمند تغيير ساختار و تغيير نفرات و اصلاحات كلان است.«

  مرد پشت پرده هم پا پيش گذاشت
چونگ مونگ جون را مرد پشت پرده فوتبال مي خوانند كه در تصميم سازي هاي 
كلان فوتبال همواره نقش مشاوره را دارد. فوق دكتراي مديريت از دانشگاه جانز 
هاپكينز، سابقه رياست در فدراسيون كره جنوبي را هم برعهده داشته قرار است  

براي مبارزه با فساد در فوتبال جهاني، كانديداي رياست در فيفا شود. 
  حمايت برزيل از پله سفيد

زيكو، اسطوره فوتبال برزيل چهار روز بعد از اينكه بلاتر به رغم انتخاب مجدد 
از س��مت خود در فيفا كناره گيري كرد،  براي رياس��ت فدراسيون جهاني 
فوتبال كانديدا شد و در صفحه ش��بكه اجتماعي اش نوشت: »چراكه نه؟ 
زندگي من هميشه فوتبال بوده است. من وزير ورزش بوده ام و سابقه حضور 
در تيم هاي باشگاهي هم دارم. فكر مي كنم دانش درباره فوتبال بالاتر براي 
رياست فيفا، مهم تر از سياست باش��د. تصميمي كه با حمايت فدراسيون 

فوتبال برزيل همراه شد. 
  مارادونا هم مي آيد اما نه براي انتقام

ديه گو مارادونا،  اس��طوره فوتبال آرژانتين هم البته از تداركات خود براي 
نشستن بر صندلي رياست فيفا خبر مي دهد: »مشغول آماده سازي براي 
حضور به عنوان رئيس فيفا هستم. قصدم اين نيست كه بيايم و انتقام بگيرم. 
مي خواهم به عنوان مدير بيايم كه جلوي رشوه و تقلب ها را بگيرم و تغيير و 
تحولي ايجاد كنم و اگر انتخاب شوم، هر كاري از دستم برآيد براي خانواده 

فوتبال و براي مردم كشورهاي عربي كه به من كار دادند، مي كنم.«

پانزدهمي�ن دوره ليگ برتر فوتب�ال در حالي 
پنج شنبه آغاز شد كه تيم هاي استقلال و سپاهان 
توانستند فصل جديد را با پيروزي آغاز كنند. 
استقلال، تيم تازه ليگ برتري شده سياه جامگان 
را شكست داد و سپاهان هم استقلال خوزستان 
را با شكست بدرقه كرد، آن هم در روزي كه دو 
بازي ديگر با تس�اوي بدون گل به پايان رسيد. 
پس از دو ماه تعطيلي پانزدهمي��ن دوره ليگ برتر 
پنج ش��نبه با انجام چهار بازي آغاز ش��د و ديروز با 
برگزاري چهار بازي باقي مانده به پايان رسيد. نكته 
اميدوار كننده، تماشايي بودن بازي ها بود تا از همين 
هفته اول جذابيت در مسابقات به اوج خودش برسد و 
همه در ادامه در انتظار يك ليگ جذاب و پويا باشند. 

   سياه جامگان مشهد يك – استقلال 2
ورزشگاه ثامن الائمه مشهد ميزبان بازي افتتاحيه 
فصل جديد بود، يك طرف سياه جامگان مشهد كه 
اولين حضور در ليگ برتر را تجربه مي كرد و طرف 
ديگر هم استقلال قرار داشت كه سرمربي جديدش 

پرويز مظلومي به دنبال جبران دو فصل ناكامي بود. 
حضور 25 هزار تماشاگر هم نويد يك بازي جذاب را 
مي داد، انتظاري كه بر آورده شد و تماشاگران حاضر 
در ورزشگاه بعد از تماشاي يك بازي سريع و جذاب، 
پشيمان به خانه برنگشتند. برنده بازي هم استقلال 
بود كه توانس��ت دو بر يك حريف مش��هدي اش را 
شكس��ت دهد. سجاد ش��هباززاده هم زننده هر دو 
گل آبي ها بود. شماره 10 استقلال كه فصل پيش 
دو چهره متفاوت داش��ت، در شروع ليگ نشان داد 
كه دوباره به روزهاي خوبش برگشته است، آن هم 
در روزي كه آرش برهاني هم اگرچه گل نزد اما يكي 
از بهترين بازيكنان زمين بود و بارها با استارت هاي 
انفجاري اش خط دفاع سياه جامگان را به هم ريخت. 
 در دقيقه 37 در پي ارسال زيباي آرش برهاني 
ب��ه درون محوطه جريمه، س��جاد ش��هباززاده 
بدون مزاحمت به هوا برخاس��ت و با ضربه س��ر 
توپ را درون دروازه فروزان قرار داد تا اولين گل 
ليگ را به نام خود ثبت كند. البته در دقيقه 63 

سياه جامگان بازي را با تساوي كشاند. پرتاب اوت 
بلند از جناح راست و دخالت مهاجم سياه جامگان 
توپ را مقابل پاي رضا عنايتي انداخت و او با نوك 
پا اولين گل فصل تيمش را وارد دروازه رحمتي 
كرد. در دقيقه 75 اما شهباززاده روي پاس بهنام 
برزاي با فروزان تك به تك شد و گل دوم استقلال 
را به ثمر رساند تا آبي ها در پايان دو بر يك برنده 
مسابقه باشند. نكته قابل توجه در بازي استقلال 
در اولين مسابقه در ليگ پانزدهم حضور بازيكنان 
جوان و كمتر شناخته شده مانند روزبه چشمي، 
جاب��ر انص��اري و امين حاج محمدي، محس��ن 
كريمي، ميثم مجي��دي و عليرضا خرس��ندنيا 
بود كه تركيب آبي ها را نس��بت ب��ه فصل پيش 
متحول كرده بود. پرويز مظلومي پس از پيروزي 
استقلال برابر سياه جامگان گفت: »به بازيكنان 
جوانمان احسنت مي گويم كاري كه آنها كردند 
با زمان كمي كه داشتيم بسيار راضي كننده بود. 
مس��ائلي كه از بازيكنان مي خواستيم به خوبي 

انجام دادند اما گله مند بودم كه چرا موقعيت ها 
را از دست مي دهند.« رسول خطيبي، سرمربي 
س��ياه جامگان هم گفت: »از بازي تيمم در نيمه 
دوم اميدوار شدم و متوجه ش��دم، چقدر تيمم 
بزرگ است البته كمي ناهماهنگي داشتيم. آينده 
تيم را روش��ن مي بينم و قول مي دهم بهتر بازي 

كنيم. اميدوارم از نيمه دوم الگوبرداري كنيم.«
   سپاهان يك – استقلال خوزستان صفر

مداف��ع عن��وان قهرماني ه��م فص��ل جديد را 
با پيروزي آغاز كرد تا ش��اگردان فركي نش��ان 
دهند در ليگ پانزدهم هم مدعي هس��تند. آنها 
با گل مهدي شريفي ستاره جوانشان توانستند 
استقلال خوزستان را يك بر صفر شكست دهند 
تا تحسين فركي را به دنبال داشته باشد. او گفت: 
»مي توانستيم گل هاي بيش��تري بزنيم، خودم 
فوتباليس��ت بودم و مي دانم در مس��ابقات اول 
استرس و فشار بالاست. استقلال خوزستان هم 
مي توانست در اين بازي گلزني كند، از بازيكنان 
تيم و همچنين شهاب گردان به خاطر عملكرد 
خوبش��ان تش��كر مي كنم ما با يك كار جمعي 
توانستيم برنده شويم و از اين بابت خوشحاليم.« 
عبدالله ويسي، س��رمربي اس��تقلال خوزستان 
هم گفت: »با اعتماد به نفس ب��الا بازي كرديم، 
تعدادي از بازيكنان جوان ما سپاهان را از نزديك 
نديده بودند، از موقعيت هايمان به خوبي استفاده 

نكرديم و به بزرگي و تجربه سپاهان باختيم.«
   سايپا صفر – گسترش فولاد صفر

شاگردان مجيد جلالي در حالي كه جواد نكونام 
به دليل نرسيدن  آي تي سي نتوانست بازي كند 
در هفته اول برابر گسترش فولاد به تساوي بدون 
گل رسيدند، آن هم در مس��ابقه اي كه به دليل 
رفتن برق، بازي به مدت 40 دقيقه متوقف شد. 
اين مسئله انتقاد مجيد جلالي سرمربي سايپا را به 
همراه داشت: »در دقايق حياتي كه مي توانستيم 
پرفشار بازي كنيم و به گل برس��يم برق رفت و 

بازي سرد شد و از تب و تاب افتاد.«
   صباي قم صفر – استقلال خوزستان صفر

در قم هم آبي هاي اهوازي بعد از بازگشت دوباره 
به ليگ برتر توانستند مقابل تيم صبا كه علي دايي 
را روي نيمكتش مي بيند ب��ا نتيجه صفر – صفر 
مس��اوي كنند. دايي با وجود اين تساوي خانگي 
گفت كه تيمش  حرف هاي زي��ادي براي گفتن 
دارد: »بازيكنان هرچه داشتند گذاشتند مطمئن 
باشيد اين تيم خيلي حرف ها براي گفتن دارد.« 
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 استعدادهاي ورزش بانوان 
با كمي توجه شكوفا مي شود

پتانسيل ورزش بانوان بالاست. اين مسئله 
بارها ثابت شده است. بانوان ورزشكار ايران 
با حداقل امكانات، موفقيت هايي كس��ب 
مي كنند كه همگان را به تعجب وامي دارند. 
با وجود اين، توجه به آنها و امكاناتش��ان 
همچنان حداقل چيزي است كه بايد براي 
كسب موفقيت هايشان در نظر گرفته شود. 
تازه اين درحالي اس��ت كه از زمان حضور 
رباب شهريان ش��رايط تغيير كرده و بهتر 
شده. اما واقعيت اين است كه نگاه به ورزش بانوان هنوز مانند زماني است 
كه س��اختار آن بومي محلي بود و هنوز هيچ انديشه و تدبير نويي پشت 
ورزش بانوان نيست كه بتواند باعث شكوفايي آن شود. حال آنكه بانوان 
ورزشكار ايران بسيار مستعد هس��تند و كمترين توجهي به آنها و مهيا 
كردن حداقل امكاناتشان مي تواند نتيجه اي شگرف داشته باشد كه نمونه 
آن را در كسب سهميه هاي المپيك توسط بانوان ديده ايم.  اگر به جاي 
قهرمان پروري، سعي در اين داشتيم كه ورزش را به صورت حرفه اي جا 
بيندازيم و اندكي از توجهي كه به ورزش آقايان مي كرديم به ورزش بانوان 
هم داشتيم، بدون شك، نه فقط بر تعداد مدال ها و عنوان ها و سهميه هاي 
كسب شده ورزش ايران اضافه مي شد، كه جامعه اي سالم تر را هم پيش رو 
داشتيم، چراكه سرمايه گذاري در ورزش بانوان يعني داشتن جامعه اي 
س��الم تر. جامعه اي كه زنان و مادران و دخت��ران آن ورزش مي كنند و 
از سلامت روح و جسم برخوردار هس��تند، فرزنداني بهتر را هم تربيت 
مي كنند و اين مسئله اي نيست كه بتوان به راحتي از كنار آن گذشت و 
چشم بر آن بست.  مسائل زيادي از جمله سياسي، اجتماعي و مالي دست 
به دست هم مي دهند تا محدوديت هاي فراواني دست و پاي بانوان را در 
عرصه ورزشي ببندد. با وجود اين شاهد آن هستيم كه بانوان ورزشكار 
ايراني با كمترين امكانات كه گاه حتي در حد صفر است بهترين نتايج را 
مي گيرند اما آيا اين موفقيت ها توانسته نگاه مسئولان را به ورزش بانوان 
تغيير دهد و از پتانسيل بالاي اين قشر استفاده كند؟ استعدادهاي ورزش 
بانوان نياز به شكوفا شدن دارد و شكوفا مي شود اگر كمي به آن توجه شود. 

توجهي كه ثمره آن را نه فقط جامعه ورزش  كه كل جامعه خواهد ديد.

خطري كه از بيخ گوش كاراته كاران گذشت
تمرينات تيم ملي كاراته ايران كه در كرمانشاه پيگيري مي شد و دوازدهمين 
مرحله آن نيز روز چهارشنبه به پايان رسيد. به همين دليل هم ملي پوشان 
هر يك عازم شهر خود شدند تا استراحتي چند روزه داشته باشند. ابراهيم 
حسن بيگي، حسين سمندر و ذبيح الله پورشيب سه ملي پوشي بودند كه با 
ماشين شخصي عازم تهران شدند. منتها در مسير بازگشت خودرو آنها با يك 
وانت نيسان تصادف كرده و واژگون مي شود. علاوه بر اينكه راننده خواب آلود 
نيسان جانش را از دست مي دهد يكي از سرنشينان ديگر اين خودرو نيز به 
كما مي رود. به رغم اين حادثه هر سه كاراته كار ايراني در سلامت كامل به 

سر مي برند و خطر مرگ از بيخ گوش آنها گذشته است.

| روزنامه جوان |  شماره 4589  

سعيد احمديان
  گزارش

كامراني هم سراز چين درآورد
گارد رأس تيم ملي بسكتبال كشورمان در كشور چين به دوران حرفه اي 
خود ادامه مي دهد. باشگاه چونگ كوينگ فلاي دراگون چين، مهدي 
كامراني، را به خدمت گرفته است. كامراني 33 ساله فصل گذشته عضو 

تيم جيانگسو تونگشي چين بود. 
-------------------------------------------------------------

قضاوت داوران ايراني در مسابقات جهاني هندبال
فدراسيون بين المللى هندبال براساس امتيازات داوران ممتاز بين المللى 
كشورمان، مجيد كلاهدوزان و عليرضا موسويان را براى قضاوت ديدار 
حساس نيمه نهايى قهرمانى جوانان جهان بين دو تيم پرقدرت فرانسه 

و مصر انتخاب كرد. اين بازي بامداد امروز برگزار شد. 
-------------------------------------------------------------
پيروزي، مبناي رده بندي تيم ها در جام جهاني واليبال

پس از آزمايش پيروزي شماري به جاي امتياز شماري در ليگ جهاني 
واليبال 2015، فدراسيون جهاني واليبال اعلام كرد كه در جام جهاني 
2015 نيز پيروزي شماري، مبناي رده بندي تيم هاست. دو تيم نخست 

جام جهاني واليبال 2015 به المپيك 2016 ريو صعود مي كنند. 
-------------------------------------------------------------

بسكتبال ايران و قوي ترين دفاع آسيا 
درك بائرمن، سرمربي تيم ملي بسكتبال ايران تاكيد دارد براي رسيدن 
به المپيك بايد تيم ايران قوي ترين دفاع در آس��يا را داشته باشد: اگر 
مي خواهيم براي المپيك انتخاب ش��ويم بايد به بهترين دفاع در آسيا 
برسيم. مي توانيم بهتر از اينها شويم. اكنون 60 درصد آنچه مي خواهم 
انجام ش��ده اس��ت. وقتي برگرديم به تهران بزرگ ترين كاري كه بايد 

بكنيم كار جسماني و دفاعي است.

  چـهـره ها / فريدون حسن

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

آغاز ليگ پانزدهم با پيروزي استقلال و سپاهان و تساوي صبا و سايپا

با تركيب كواچ، وعده قهرماني نمي دهم
ديروز رقابت هاي واليبال قهرماني آسيا 
آغاز ش��د و تيم ملي واليبال كشورمان 
با تركيب دوم خود و ب��ا هدايت پيمان 
اكبري رودرروي رقباي آس��يايي خود 
قرار گرفت. پيمان اكبري خوب مي داند 
كه پيشرفت هاي چند سال اخير واليبال 
در آس��يا و جهان حالا كار را براي او و شاگردانش سخت كرده و 
همه از تيم او قهرماني مي خواهند اما او مي گويد: »حتي اگر تيم 
»الف« نيز در اختيار من بود ق��ول قهرماني نمي دادم، من هيچ 
وعده اي براي كسب مقام در اين دوره از مس��ابقات ندادم، تيم 
من قرار بود با اضافه شدن چند بازيكن در جام باشگاه هاي آسيا 
حضور يابد اما برنامه عوض ش��د و حالا بايد با تركيب مورد نظر 

كواچ در اين رقابت ها حاضر شويم.«

حالا فقط حمايت مي خواهيم
دغدغه كسب س��هميه المپيك اينقدر 
اين روزها زياد شده كه مسئولان ورزش 
كشور تصور مي كنند وقتي ورزشكاري 
سهميه را كسب كرد ديگر كار تمام است 
و لازم نيست ادامه پيدا كند. ورزش ايران 
به اين رسم غلط عادت كرده كه صرفاً در 
رويدادهاي مهمي چون المپيك و جام جهاني حضور داشته باشد، 
نتيجه زياد مهم نيست. ليلا رجبي، دووميداني كار مدال آور ايران در 
آسيا و جهان اولين سهميه بانوان ايران را در المپيك ريو كسب كرد 
اما خوب مي داند كه اگر در ادامه حمايت نباشد همه چيز از بين 
مي رود. رجبي مي گويد:  »من انتظار زيادي از مسئولان ندارم فقط 
دو اردو پاييز و بهار س��ال آينده در خارج مي خواهم تا به آمادگي 

برسم و در زمان باقي مانده همه ما به خوبي حمايت شويم.«

تحويل پرونده فساد فوتبال به قوه قضائيه
ليگ پانزدهم هم آغاز شد اما هنوز برخي 
از مسئولان در پي كشف سرچشمه هاي 
فس��اد و مبارزه با آن در فوتبال هستند. 
هر روز هم خبرهاي جسته و گريخته اي 
به گوش مي رس��د، آنها ك��ه پيگير اين 
مسئله هستند خيالشان راحت شود كه 
مسئولان دنبال كار هستند ولي چرا نتيجه اي حاصل نمي شود را 
كسي به درستي نمي داند. آخرين خبر در خصوص پرونده فساد 
فوتبال اينكه پورمختار رئيس كميسيون اصل 90 مجلس گفت: 
»پرونده فساد فوتبال در صحن علني مجلس بازخواني مي شود و 
بعد از آن براي اجراي احكام در اختيار دستگاه قضا و وزارت ورزش 
قرار مي گيرد.«  قرار بود يكشنبه گذشته اين اتفاق رخ دهد چرا 

نشد، بماند منتظر مي شويم تا شايد اين دفعه بشود!

شيوا نوروزي

صديقه صنعتكار

كارشناس دووميداني بانوان

»نگاه وزارت ورزش به بانوان حمايتي اس��ت نه جنسيتي« اين مهم ترين 
بخش از صحبت هاي معاون وزير ورزش در امور ورزش بانوان است. رباب 
شهريان درخصوص كسب اولين سهميه المپيك بانوان توسط ليلا رجبي 
گفت: »كسب سهميه توسط رجبي باعث غرور و افتخار است. موفقيت وي 
گوشه اي از ظرفيت و اس��تعداد بانوان ورزش��كار ايران را نشان داد. انگيزه 
قهرمانان ورزشكار براي كسب س��هميه زياد است. در المپيك پكن ما سه 

نماينده در بخش بانوان داش��تيم و در المپيك لندن هش��ت نماينده بانو 
داشتيم. تلاش مي كنيم اين پيش��رفت را ادامه دهيم تا سهميه بيشتري 
در ريودوژانيرو نسبت به دوره هاي قبلي به دست آوريم. تقريباً 80 درصد 
س��هميه ها را بانوان مي توانند در سال جاري به دس��ت آورند كه اميدوارم 
كه بيشترين سهميه ممكن كسب ش��ود. در بخش بانوان به پنج رشته كه 

بيشترين احتمال كسب سهميه دارند توجه بيشتري داريم.«

 شهريان: به دنبال 
بيش از 8 سهميه المپيك 
توسط بانوان هستيم

وزنه برداران معلول باز هم قهرمان آسيا شدند
در مسابقات وزنه برداري معلولان قهرماني آسيا در آلماتي قزاقستان مثل هميشه وزنه برداران معلول 
كشورمان خوش درخشيدند و با كسب چهار مدال طلا و سه مدال نقره و كسب 70 امتياز عنوان قهرماني 
را از آن خود كردند. در آخرين روز مسابقات سيامند رحمان قهرمان وزنه بردار پارالمپيك لندن كشورمان 
ضمن شكستن ركورد جهان مدال طلاي مسابقات قهرماني آسيا در قزاقستان را بر گردن آويخت. در 
اين دوره از مسابقات رحمان با ركورد 295 كيلوگرم قهرماني دسته 107+ كيلوگرم را به خود اختصاص 
داد. در اين دسته كه شركت كنندگاني از روسيه، آذربايجان، يونان، كره جنوبي و دو شركت كننده از ايران 
برگزار شد س��يامند رحمان ابتدا با مهار وزنه 270 مدال طلاي خود را در 
حركت اول قطعي كرد، سپس در حركت دوم با بالا بردن وزنه 293 ركورد 
قبلي آسيا و جهان كه در اختيار خودش بود را يك كيلوگرم ترقي داد و در 
نهايت در حركت سوم ركورد آسيا و جهان را دوباره ارتقا بخشيد. 
در رده بندي پاياني، بعد از ايران تيم هاي چين و اردن به ترتيب 
با 69 و45 امتياز دوم وسوم شدند و در بخش آزاد نيز مجدداً 
تيم هاي ايران، چين و اردن با امتياز 69، 68 و 41 به ترتيب 

در جايگاه هاي اول تا سوم قرار گرفتند. 

مسي، مثل فدرر در تنيس است
ايراني كه باش��ي هر جاي دنيا كه زندگي هم بكني باز هم آن عرق و شور ايراني را خواهي داشت. فرقي 
نمي كند در كجاي دنيا زندگي مي كني همين كه در ايران به دنيا آمده باشي بس است. منصور بهرامي، 
تنيسور حرفه اي ايراني  مقيم كشور فرانسه كه متولد اراك است و همگان او را به خاطر حركات نمايشي در 
اين بازي مي شناسند، طي گفت و گويي با نشريه surface درباره وضعيت تنيس فرانسه و جهان گفت: 

»فرانسوي ها به داشتن تنيسورهاي قدرتي در جهان مشهور هستند و اين 
ويژگي خودشان را در سال هاي گذشته بهتر كرده اند ولي بايد قبول كرد خيلي 
با سطح اول دنيا فاصله است. در حال حاضر جوكوويچ، فدرر و نادال اختلاف 

زيادي با بقيه تنيسور ها دارند و رسيدن تنيسور هاي فرانسوي به سطح آنها 
خيلي سخت است و فكر كنم خود فرانسوي ها نيز اين جايگاه را قبول 
كنند. من نمي گويم فدرر مثل مسي فوتبال است بلكه مي گويم 
مسي مثل فدرر تنيس است البته از مسي ناراحت هستم چراكه 
نبايد در جام جهاني به ايران گل مي زد! در هر صورت فكر مي كنم 
شباهت هاي زيادي بين اين دو ستاره وجود دارد و در بازي هر 

دو ظرافت هاي ويژه اي ديده مي شود.«

وحيد صابري
  منهاي فوتبال

وزنه برداري جهان مديون ايران است 
عل��ي م��رادي، رئيس فدراس��يون 
وزنه برداري در س��فر به خوزس��تان 
گفت: »وزنه برداري دنيا واقعاً مديون 
وزنه برداري ايران است و وزنه برداري 
ايران هم مديون وزنه برداري خوزستان 
است. وزنه برداري خوزستان هميشه 
پرچمدار وزنه برداري كشور در مقاطع 
مختلف بوده است. وظايف ما است كه استعدادهاي خوزستان را از نظر 

برگزاري رويدادهاي داخلي و بين المللي ارزيابي كنيم.«

وداع با اولين رئيس سازمان تربيت بدني 
اهالي و مس��ئولان ورزش اي��ران با 
حضوري باشكوه در ورزشگاه شيرودي 
با پيكر مرحوم »مصطفي داوودي« 
اولين رئيس سازمان تربيت بدني بعد 
از پيروزي انقلاب اسلامي وداع كردند. 
كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي 
المپيك نيز درباره شخصيت داوودي 
گفت: او به عنوان يك معلم كار خود را آغاز كرد و براي تعليم و تربيت 

فرزندان اين مرز و بوم تلاش بسياري كرد.

نوشاد روحيه  بالايي درجام بين قاره اي دارد 
نوش��اد عالميان كه به عنوان نماينده 
ايران در تيم منتخب آسيا انتخاب شده 
امروز مقابل تيم منتخب اروپا مسابقه 
مي دهد. افش��ين بديعي، سرپرست 
تيم مي گويد: »حضور نوش��اد در اين 
رقابت ها مي تواند انگيزه اي براي همه 
پينگ پنگ بازان ايراني باش��د و يك 
جايگاه ويژه براي تنيس روي ميز ايران به وجود مي آورد. اگر نوشاد بتواند 
يك بازي را ببرد يك اتفاق خوب براي پينگ پنگ ايران رخ مي دهد. «

سوغات 3 امتيازي آبي ها از مشهد


